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Vážení spoluobčané,
uplynul poslední měsíc roku 2009, a jak 

bývá zvykem, každý na konci roku bilancu-
je. Také já bych chtěl připomenout pár udá-
losti z uplynulého roku.

Je pravdou, že většina naplánovaných 
kulturních akcí se v tomto roce z důvodu 
špatného počasí buď nekonala, nebo byla 
přesunuta do Kulturního domu.

Co se však týká investičních akcí, rok 
2009 byl pro město velice úspěšný. Podařilo 
se dokončit dvě velké rekonstrukce a to kul-
turního domu a tělocvičny. Z vašich reakcí 
je vidět, že se obě akce zdařily a oba objekty 
budou nadále sloužit občanům pro kulturní 
a sportovní rozvoj.

Město bylo taktéž nápomocno při opravě 
kostelní zdi, kterou se taktéž do konce roku 
podařilo stavebně dokončit. Taktéž byla 
dokončena komunikace na ulici Rybářské. 
Toto všechno se podařilo díky tomu, že 
jsme byli úspěšní při získání dotací jak na 
tělocvičnu, tak na Kulturní dům. Tyto vý-
sledky nás zavazují do dalších let, kde také 
počítáme s dalším rozvojem Dolního Bene-
šova.

Světová ekonomická krize se projevuje 
také v našem rozpočtu, proto bude možné 

větší investiční akce připravované na příští 
období realizovat pouze v případě získání 
dalších financí z dotačních titulů. Menší 
investiční akce budou financovány přímo z 
rozpočtu města. 

Dostal se mi do rukou výrok Tomáše Bati 
z roku 1932 reagující na průběh světové 
hospodářské krize, která začala před 80 lety 
tzv. krachem na newyorské burze:

„Příčinou krize je především morální 
bída. Přelom hospodářské krize? Nevěřím 
v žádné přelomy samy od sebe. To, čemu 
jsme si zvykli říkat hospodářská krize, je 
jiné jméno pro mravní bídu. Mravní bída je 
příčina, hospodářský úpadek je následek. V 
naší zemi je mnoho lidí, kteří se domnívají, 
že hospodářský úpadek lze sanovat penězi. 
Hrozím se důsledku tohoto omylu. 

V postavení, v němž se nacházíme, ne-
potřebujeme žádných geniálních obratů a 
kombinací. Potřebujeme mravní stanoviska 
k lidem, k práci a veřejnému majetku. 

Nepodporovat bankrotáře, nedělat dluhy, 
nevyhazovat hodnoty za nic, nevydírat pra-
cující, dělat to, co nás pozvedlo z poválečné 
bídy, pracovat, šetřit a učinit práci a šetře-
ní výnosnější, žádoucnější a čestnější než 
lenošení a mrhání. Máte pravdu, je třeba 

překonat krizi důvěry, technickými zásahy, 
finančními a úvěrovými ji však překonat 
nelze, důvěra je věc osobní a důvěru lze 
obnovit jen mravním hlediskem a osobním 
příkladem.“

Myslím si, že tento výrok, byť byl řečen 
před osmdesáti lety, neztratil nic na aktuál-
nosti, protože i v dnešní době vidím kolem 
sebe neúctu k práci druhých a veřejnému 
majetku.

Na závěr mi dovolte, abych Vám svým 
jménem popřál do nového roku 2010 hodně 
štěstí, rodinné pohody, spokojenosti, vzájem-
né úcty a zdraví.

 Starosta města
Martin Štefek

V souvislosti s odchodem paní Sylvy Říčné 
do důchodu dochází na odboru vnitřních a 
sociálních věcí k organizační změně. Uvá-
dím zde proto přehled pracovnic odboru a 
jejich hlavní pracovní náplně ve vztahu k 
občanům.

Irena Moricová, vedoucí odboru – bytové 
hospodářství: žádosti o ubytování seniorů v 
domech č.p. 306 a 308 na Osadě Míru, so-
ciální politika města: finanční příspěvek při 
narození dítěte, péče o staré občany tj. věcné 
dary u příležitostí jubileí, posezení seniorů 
atd., mimořádné ocenění. Kontakt: 553 651 
285 kl.26, socialni@dolnibenesov.cz 

Jana Spruchová – matrika (rodné, oddací, 
úmrtní listy), evidence obyvatel (trvalé po-
byty), přebírání podkladů pro vydávání ob-
čanských průkazů a pasů pro děti do 10 let, 

ověřování podpisů a listin, výpis z trestního 
rejstříku-CzechPOINT. Kontakt: 553 651 
285 kl. 18, matrika@dolnibenesov.cz

Olga Lokajová – informační kanál kabe-
lové televize, webové stránky města, datové 
schránky (autorizovaná konverze dokumen-
tů), CzechPOINT, ověřování podpisů a listin, 
zajišťování dotačních titulů. Kontakt: 553 651 
285 kl. 14, vnitrniveci@dolnibenesov.cz

Brigita Opíchalová – asistentka starosty, 
telefonní ústředna, podatelna, elektronická 
pošta, CzechPOINT, relace v místním roz-
hlase, evidence hrobových míst, evidence 
ztrát a nálezů, petic a stížností, žádostí o 
informace. Kontakt: 553 651 285 kl.11, mes-
to@dolnibenesov.cz

Ing. Libuše Vichtorová
tajemnice MěÚ

ORGANIZAČNÍ ZMĚNA 
NA MĚSTSKÉM ÚŘADĚ



Z JEDNÁNÍ ZASTUPITELSTVA MĚSTA Z JEDNÁNÍ ZASTUPITELSTVA MĚSTA 

Z JEDNÁNÍ RADY MĚSTA Z JEDNÁNÍ RADY MĚSTA Z JEDNÁNÍ RADY MĚSTA Z JEDNÁNÍ RADY MĚSTA 

Z jednání z 23. zasedání zastupitelstva 
města dne 26. října 2009 

Zastupitelstvo města   r o z h o d l o
- Prodat část pozemku města p.č. 350 v k.ú. 

Dolní Benešov o výměře cca 200 m2  včetně 
úhrady oddělovacího geometrického plánu. 
Jedná se o pruh pozemku kolem nemovitostí 
Vavřínkových, který by umožnil lepší přístup k 
jejich pozemkům dále od hlavní cesty.

Pro  hlasovalo 11 členů, proti 0, zdrželi se 1 
- Uzavřít smlouvy o zřízení věcného bře-

mene s ČEZ Distribuce, a.s. na umístění pod-
zemního vedení nízkého napětí na pozem-
cích města p.č. 31 a 681/3 v k.ú. Zábřeh  a p.č. 
901/45, 901/103, 509/1, 517/1, 901/102, 902/3 
a 623 v k.ú. Dolní Benešov a pověřilo staros-

tu podpisem smlouvy. Jedná se přípojky NN 
k novým rodinným domkům na záhumenní, 
Petra Bezruče, Na Mexiku a v Zábřehu.

Pro  hlasovalo 12 členů, proti 0, zdrželi se 0
- Vydat nové zřizovací listiny příspěvkových 

organizací města: Základní škola Dolní Bene-
šov, příspěvková organizace, Mateřská škola 
Dolní Benešov, Osada Míru, příspěvková or-
ganizace a Kulturní Dům Dolní Benešov. Listi-
ny jsou upraveny v souladu s novelou zákona o 
rozpočtových pravidlech územních rozpočtů.

Pro  hlasovalo 10 členů, proti 0, zdrželi se 2 
- O přijetí účelové neinvestiční dotace z roz-

počtu Moravskoslezského kraje pro rok 2009 
na zabezpečení akceschopnosti jednotky sboru 
dobrovolných hasičů v celkové výši 5 800,- Kč. 

Pro  hlasovalo 13 členů, proti 0, zdrželi se 0 
Zastupitelstvo města   s c h v á l i l o
- Rozpočtové opatření za říjen 2009 týka-

jící se financování rekonstrukce kulturního 
domu v předloženém znění.

Pro hlasovalo 12 členů, proti 0, zdržel se 0
- Dodatek č. 1 k jednacímu řádu zastupitel-

stva města týkající se telefonického hlasování  
Pro hlasoval0 12 členů, proti 0,  zdržel se 0
Zastupitelstvo města   d o p o r u č i l o  radě 

města
- Svolat jednání rozšířené o členy zastupi-

telstva k projednání návrhu rozpočtu pro rok 
2009 a to v termínu do 20. listopadu 2009.

Pro  hlasovalo 13 členů, proti 0, zdrželi se 
0 

Z jednání 58. schůze rady města 
12.10.2009 

Rada  města  s c h v á l i l a  
- Umístění části stavby přístřešku firmy 

SVA-TI na pozemku města p.č. 1769/2 a 
1769/9 v k.ú. Dolní Benešov Na Březích.

Pro hlasovali 4, proti 0, zdrželi se 0
- Umístění městského znaku na reklam-

ním štítu prodejny Dolnobenešovský řezník 
na Opavské ulici

Pro hlasovali 3, proti 0, zdrželi se 1
- Umístění městského znaku na CD big-

bandového orchestru DolBand.
Pro hlasovali 4, proti 0, zdrželi se 0
- Odměnu manželům Novákovým za prá-

ci s Městským orchestrem mladých, zejména 
za úspěchy na Mezinárodním hudebním fes-
tivalu EURO 2009 v německém Böselu.

 Pro hlasovali 4, proti 0, zdrželi se 0
- Umístění reklamy firmy Miroslav Kubný 

na zábradlí města na ulici Hlučínské za cenu 
1000,- Kč/rok.

Pro hlasovali 4, proti 0, zdrželi se 0
- Uzavření nájemní smlouvy na umístě-

ní reklamy restaurace Neptun na pozemku 
města za cenu 350,- Kč/m2.

Pro hlasovali 4, proti 0, zdrželi se 0
- Štěrkovnám Dolní Benešov s.r.o. čerpání 

finanční rezervy na sanaci a rekultivaci po-
zemků dotčených těžbou v Dolním Benešo-
vě v roce 2009 ve výši 500 000,- Kč

Pro hlasovali 4, proti 0, zdrželi se 0
- Návrh smlouvy o uzavření budoucí 

smlouvy o zřízení věcného břemene na části 
pozemku p.č. 2150/2, tj. cesty na Bohuslavi-
ce pro odkanalizování dvou rodinných dom-
ků za tratí.

Pro hlasovalo 4, proti 0, zdrželi se 0
Rada města delegovala starostu Martina 

Štefka na jednání řádné valné hromady Se-
veromoravských vodovodů a kanalizací Os-
trava a.s., která se koná dne 21. října 2009 v 
Ostravě

Pro hlasovali 3, proti 0, zdrželi se 1
Z jednání 59. schůze rady města dne  

19.10.2009 
Rada  města  s c h v á l i l a  
- Zápis do kroniky města roku 2008 a od-

měnu kronikářce. 
Pro hlasovali 3, proti 0, zdrželi se 0

Z jednání 60. schůze rady města dne  
9.11.2009 

Rada  města  s c h v á l i l a  
- Žádost Rybářského klubu Kamenec o 

příspěvek ve výši 50 000,- Kč na stavební 
úpravy v areálu v Kamenci s proplácením 
postupně dle předložených dokladů. 

Pro hlasovali 5, proti 0, zdrželi se 0
- Složení ústřední inventarizační komise 

k provedení inventarizace majetku města za 
rok 2009 – Ing. Richard Spruch, Ing. Jaroslav 
Manderla, Mgr. Josef Hartoš.

Pro hlasovali 4, proti 0, zdrželi se 0
- Novou nabídku města na výši požadova-

ného nájemného za pozemky města zastavě-
né budovami družstva Tempo a to 50,- Kč/
m2/rok (pozemky pod restaurací Neptun a 
prodejnou na Osadě Míru)

Pro hlasovali 5, proti 0, zdrželi se 0
Rada města projednala a   n e s c h v á l 

i l a
- Žádost obyvatel ulice Zahradní na opra-

vu chodníku. Oprava je zařazena do sezna-
mu investičních akcí na rok 2010.

Pro hlasovali 0, proti 4, zdrželi se 0
Rada města  v z a l a  na  v ě d o m í
- Zprávu České školní inspekce o provede-

né kontrole v Mateřské škole Dolní Benešov, 
Osada Míru

- Výroční zprávu o činnosti Základní školy 
Dolní Benešov ve školním roce 2008/2009

- Zprávu České školní inspekce o úrazu 
žáka ZŠ a neshledala pochybení školy.

Rada města  d o p o r u č u j e  zastupitel-
stvu města

- Vydat obecně závaznou vyhlášku města 
č. 1/2009, kterou se mění a doplňuje OZV č. 
5/2007, kterou se mění a doplňuje OZV č. 
3/2006 o místním poplatku za provoz systé-
mu shromažďování, sběru, přepravy, třídění, 
využívání a odstraňování komunálního od-
padu při zachování výše poplatku 440,- Kč/
osobu/rok.

Z jednání 61. schůze rady města dne  
13.11.2009 

Rada města  p r o j e d n a l a
- První návrh rozpočtu města pro rok 

2010.
Z jednání 62. schůze rady města dne  

18.11.2009 

Rada města  p r o j e d n a l a
- Návrh rozpočtu města pro rok 2010.
Z jednání 63. schůze rady města dne  

25.11.2009 
Rada  města  s c h v á l i l a  
- Harmonogram prací spojených s prová-

děním inventarizace majetku a závazků měs-
ta za rok 2009 a složení dílčích inventarizač-
ních komisí pro jednotlivá zařízení města.

Pro hlasovali  3, proti 0, zdrželi se 0
- Návrh smlouvy o budoucí smlouvě o zří-

zení věcného břemene s O2 Telefonica týka-
jící se podzemního vedení optického kabelu 
na pozemku města p.č. 500, p.č. 2149/158 a 
budovy č.p. 173.

Pro hlasovali 3, proti 0, zdrželi se 0
- Použití finančních prostředků investiční-

ho fondu Kulturního domu, ze kterého bude 
zakoupen podlahový mycí stroj v hodnotě 
46 900,- Kč + DPH

Pro hlasovali 3, proti 0, zdrželi se 0
- Použití finančních prostředků z investič-

ního fondu MŠ (obložení a kryty radiátorů, 
vymalování tříd, výměna PVC v Zábřehu, 
oprava a nátěry zahradního zařízení, zednic-
ké práce ve třídách) a provozních prostředků 
MŠ (3 nábytkové sestavy v hodnotě 85 000,- 
Kč/sestavu, 3 šatníkové bloky v hodnotě 50 
000,-Kč/sestavu).

Pro hlasovali 3, proti 0, zdrželi se 0
- Finanční dotaci ve výši 10 000,- Kč na 

činnost šachového oddílu zejména v souvis-
losti s úspěchy mladých šachistů na meziná-
rodním poli.

Pro hlasovali 3, proti 0, zdrželi se 0
Rada města  d o p o r u č u j e  zastupitel-

stvu města
- Uzavřít smlouvu o zřízení věcného bře-

mene s ČEZ Distribuce, a.s. na umístění 
podzemního vedení NN na pozemku města 
p.č. 230/2 v k.ú. Dolní Benešov a pověřit sta-
rostu podpisem smlouvy.

- Požádat ČR – Pozemkový fond o bezú-
platný  převod pozemku p.č. 627/5 v k.ú. Zá-
břeh u Hlučína do vlastnictví města.

- Schválit rozpočet města pro rok 2010 dle 
předloženého návrhu

- Schválit termíny jednání zastupitelstva 
města v 1. pololetí roku 2010 dle předlože-
ného návrhu



Z diskusního vystoupení Mgr. Jindřicha 
Otzipky před hlasováním zastupitelstva 
města

Dolní Benešov o žádosti na povolení zříze-
ní výstavby bioplynové stanice 

Pocit bezpečí je v hierarchii lidských potřeb 
hned na druhém místě po uspokojeních zá-
kladních tělesných potřeb. Nikdy v minulosti 
jsem nezažil takový pocit přímého ohrožení 
bezpečí domova jako nyní, když jsem se do-
zvěděl o snaze moderních zlatokopů, kteří 
jsou ovládnutí mamonem okamžitého zbo-
hatnutí. Nikdy jsem si však nemyslel, že jsou 
schopni hrabat i za cenu přímého útoku na 
zdraví a potažmo na životy svých spoluobča-
nů i svých rodin – myslím tím ( když hovořím 
o jejich rodinách) rodinu v širším slova smys-
lu, protože svou přímou vlastní rodinu s nej-
větší pravděpodobnosti plánují přestěhovat 
asi na Čeladnou, jak se to říkalo o bývalém 
starostovi Hlučína, který se také snažil schva-
lováním výstavby biostatice, urychlit odchod 
spoluobčanů na ta místa odkud není návratu.

Jeho svévolná akce, potom co se občané 
Hlučína tomuto záměru vzepřeli, stálo město 
Hlučín 700 tisíc Kč.

Je překvapivé, že zastupitelé Bolatic a Bo-
huslavic na rozdíl od zastupitelů Dolního 
Benešova, se proti záměru výstavby posta-
vili okamžitě a sebevražedný nápad smetli 
ze stolu.Troufám si přitom říci, že co se týče 
čistoty ovzduší jsou na tom a budou lépe 
jak Bohuslavice tak Bolatice, ať už co se týče 
vzdálenosti od plánovaného objektu bioply-
nové stanice, tak i množstvím listové zeleně 
produkující kyslík, protože mají vlastní lesy a 
v husté zabydlené lokalitě Dolního Benešova 
obklopeného vodními plochami, které kyslík 
neprodukuji je stromů minimálně.

Podle toho co jsem si vyčetl z internetu, 
tak bydlení v Dolním Benešově by se změnilo 
na:

1/ bydlení na záchodě po pachové stránce 

a to někteří hovoří z vlastních zkušeností o 
mrtvolném zápachu

2/ Po stránce dýchání se určitě zhorší kvali-
ta ovzduší a kvalita života obyvatel vůbec jako 
celku, ubude kyslík a výrazně se zvýší emise 
oxidu siřičitého, dojde k narůstání alergií a 
počtu inverzních stavů, jejichž četnost je již 
v současné době hrozivý. V ovzduší se budou 
ve zvýšené míře vyskytovat polychlorované 
bifenyly, což jsou karcinogenní neboli rako-
vinotvorné látky.

3/ Pokud nezahyneme na rakovinu plic, 
zvětší se možnost, že nás zajedou auta dová-
žející zapáchající bordel z půlky Severní Mo-
ravy. Vzhledem k tomu, že nejbližší spalovny 
jsou až ve Vítkově a na Karvinsku máme šan-
ci, že Dolní Benešov bude zamořen odpadky. 

Zastupitel, který pro něco takového zvedne 
ruku se zpronevěří svému mandátu.

 Protože čert nikdy nespí, navrhuji, aby naše 
zastupitelstvo odhlasovalo změnu územního 
plánu, ve kterém by byl uveden přísný zákaz 
výstavby takovýchto zařízení v katastru obce.

 Na závěr uvádím doslovnou citaci z vy-
stoupení starosty obce Velké Albrechtice, kde 
již je toto zařízení v provozu Ing. Josefa Ma-
gery. Jde o část z jeho příspěvku na semináři 
Biomasa jako zdroj energie II. Uskutečněném 
28. – 29. února 2008 v Rožnově pod Radhoš-
těm.

Citovaný odstavec má přiléhavý nadpis Na 
vlastní kůži, tedy spíše nos ……

Již o prázdninách 2006, po uvedení druhé 
BSP na PŠVP do zkušebního provozu, jsme 
zažívali muka v podobě trvalého nesnesitel-
ného zápachu, podobného zápachu ze zdech-
lin, který trval nepřetržitě až do září. Bylo na-
víc nesnesitelné vedro, sucho a bezvětří, které 
zápach ještě umocňovalo, takže se ani v noci 
nedalo spát. Dřívější zápach z kejdy byl proti 
tomu slabý a byla to i značná psychická zátěž. 
Masokostní moučka a kaly z výroby celulózy 
na tom měly určitě podstatný podíl. Obě tyto 
„suroviny“ mají podstatně vyšší energetickou 

výtěžnost, než kejda nebo zelená hmota, tak-
že provozovateli byly ku prospěchu. Při krátké 
době zdržení ve fermentorud však na pole šly 
nedokvašené zbytky s velkým podílem pách-
noucí organické hmoty. Občané navíc náhod-
ně přišli na nepovolenou skládku masokostní 
moučky a kalů z celulózy v objektu kravína, 
odkud se pak tato „surovina“ pro BSP vozily v 
otevřených vozech přes zastavěné území obce 
a přes potok Bílovka, za doprovodu mrtvol-
ného zápachu, denně asi 50 tun.

Zápach nás původně vedl i k domněnce, že 
bioplynová stanice vypouští přebytky bioply-
nu do ovzduší a to pak zapáchá.

Co na to státní správa ?
Reakcí na zápach byly stížnosti občanů
Byla podána řada podnětů: stavebnímu 

úřadu a odboru životního prostředí pověře-
ného úřadu, krajskému úřadu a také ČIŽP 
Ostrava. Koncem srpna 2006 jsme obdrželi 
další stížnost 52 občanů na zápach formou 
petice ( předána krajskému úřadu) a ve stejný 
den byl dán podnět krajské hygienické stanici. 
Postupně jsme informovali i zemědělskou in-
spekci a dostali jsme problém až do mezire-
zortní komise Parlamentu ČR. Stížnosti od 
lidí pokračovaly. Někteří zájemci o výstavbu 
rodinného domku v obci dokonce odstoupili 
od záměru. Reakce orgánů státní správy byly 
vždy velmi opatrné a zpožděné. Při kontrole 
provedené většinou za několik dnů po stížnos-
ti se již nic nedalo prokázat, vše bylo uklizeno. 
Provozovatel svoje nedostatky uměl omluvit a 
zdůvodnit třeba poruchou na vstupním zaří-
zení BSP převážení surovin z kravína do BSP 
přes obec nutností uložit dočasně suroviny 
mimo BSP. Postupně jsme od všech obdrželi 
odpovědi s výsledkem, že provozovatel nic 
neporušil, protože platné provozní předpi-
sy a zákony této republiky porušeny nebyly 
a naše stížnosti jsou bezpředmětné. Zápach 
nelze měřit, je subjektivní.

PS: Zastupitelstvo města žádost na povole-
ní zřízení biostatice zamítlo.

www.derkill.cz
tel.: 596 134 466

NEDEJTE OHNI ŠANCI...

Ochrana krovu proti požáru.
K tomu bonus navíc – ochrana proti 
dřevokaznému hmyzu a houbám...

K realizované zakázce indikátor kouře 
ZDARMA.

derkill-a6-OK.indd 1 6/1/09 10:58 AM

KDO CHCE BIOPLYNOVOU STANICI?KDO CHCE BIOPLYNOVOU STANICI?

Zastupitelstvo města 
Dolní Benešov schválilo:

1) poplatky za likvidaci komunálního 
odpadu 

- částka 440,- Kč, 
termín do 31.3.2010

2) poplatky ze psů
- částka 100,- Kč rodinný dům, 

byt 500,- Kč, 
termín do 31.5.2010

3) poplatek za zahrádku                              
- částka 500,- Kč, 

termín do 30.4.2010
4) poplatek za hroby      

- v průběhu roku 2010

 Holečková Jana 
MěÚ Dolní Benešov

Informace 
o poplatcích



Revoluční události 17.listopadu 1989 se 
v naší obci projevily až za týden, v pátek 
24.11., kdy se po 15 hodině shromáždili 
zaměstnanci MSA (tehdejší Sigmy) i občané 
Dolního Benešova a přivítali mezi sebou 
zástupkyni pražských studentů, přímou 
účastnici masakru na Národní třídě. 
Osobní účast pražských vysokoškoláků na 
shromážděních byla především na vesnicích 
velmi důležitá, protože tisk a televize byly ještě 
dále řízeny totalitním vedením a o pražských 
událostech informovaly naprosto zkresleně. 
Na tomto shromáždění byli zvoleni mluvčí, 
kteří vytvořili prozatímní koordinační výbor 
ze zástupců podniku. (Zakládací listina OF 
Sigma Dolní Benešov včetně Programového 
prohlášení a jmenovitě členů přípravného 
koordinačního výboru OF je uložena 
v dokumentační příloze ke kronice).

Iniciativa při formování Občanského 
fóra vyšla ze zaměstnanců Sigmy, kteří 
připravovali účast pracovníků podniku na 
pondělní manifestační stávce 27.11.1989. 
Ta probíhala od 13.hodiny v nedávno 
zprovozněné „Náhradní výrobní hale“, kde 
byla připravena zvýšená prostorná tribuna 
a dokonalá zvuková aparatura, takže všichni 
přítomní manifestující dobře viděli i slyšeli 
jednotlivé mluvčí OF, ale i zástupce ZV ROH a 
vedení podniku. Každému byla dána možnost 
se vyjádřit. Proto bylo zcela nepochopitelné 
jednání mladého iniciátora OF, který neustále 
vyzýval přítomné, aby se přemístili z podniku 
do obce před Kulturní dům a nemanifestovali 
na území podniku. Docílil pouze rozdělení 
manifestace do dvou táborů. Menší část, 
převážně mladých a místních, odešla pod jeho 
vedením z podniku před KD, kde pokračovala 
v manifestaci, většina zůstala v hale, aby 
hlavně mimo jiné odsouhlasili Programové 
prohlášení OF, vydané 26.11. v Praze. Byla 
to generální stávka pracujících podniku s 
velkým počtem přespolních zaměstnanců, 
takže bylo zcela na místě manifestovat na 
svém pracovišti. Rozdělení manifestace 
však neznamenalo rozdělení názorů, pouze 
ukázalo rozdílný způsob řešení. Nebylo 
podstatné místo konání stávky, ale její obsah, 
průběh a výsledek. Iniciátor rozdělení stávky 
nakonec sám uznal, že příliš podlehl emocím, 
jeho omluvou bylo mládí, nezkrotnost a 
nezkušenost. Přestože stávka byla ve svém 

závěru rozdělená, svým postojem k 17.
listopadu a k požadavkům studentů byla zcela 
jednotná a programové prohlášení OF bylo 
manifestačně schváleno jak radikální mládeží, 
tak rozvážnějším shromážděním podniku. 
Hned po generální stávce navázalo OF Sigma 
kontakt s hospodářským vedením podniku, 
zřídilo informační tabuli a schránku OF 
pro požadavky a připomínky zaměstnanců 
podniku, organizovalo podpisovou akci na 
podporu OF a organizovalo finanční pomoc 
pro stávkující studenty. 

Dne 7.12. uspořádalo OF Sigma veřejné 
shromáždění zaměstnanců Sigmy za účasti 
zástupců vedení podniku, ROH, KSČ a 
SSM. Přítomná byla i pracovnice Sigmy 
a poslankyně České národní rady Anna 
Kocurová, která byla členkou komise pro 
vyšetřování událostí kolem 17.listopadu. 
Toto shromáždění se uskutečnilo po pracovní 
době v jídelně Sigmy za účasti minimálně 
300 pracujících. V programu bylo seznámení 
s programovým prohlášením OF Sigmy a výčet 
jeho dosavadní činnosti, zpráva o průběhu 
šetření událostí 17.listopadu parlamentní 
komisí FS v podání poslankyně Kocurové, 
zaujetí stanoviska ke složení federální vlády 
z 3.12. a podpora požadavků její rekonstrukce 
formou případné generální stávky a diskuze. 
Zde se projednávaly písemné připomínky a 
dotazy ze schránky OF a vývěsky, umístěné ve 
vestibulu před jídelnou. Většina požadovala 
okamžité zrušení Lidových milicí a odchod 

KSČ ze závodu. Mnoho připomínek se 
týkalo kádrových otázek hlavně ve vedoucích 
funkcích v podniku a demokratických voleb 
do ZV ROH a rady pracujících. Bylo to celkově 
období bouřlivých diskusí, písemných letáčků 
a hesel na všech možných i nemožných 
místech. Lidé četli všechno, co kde viděli, 
i když ještě před pár dny nevšímavě míjeli 
různé propagační a informační plakáty. Dosud 
naprostý nezájem a nedostatek informací 
vystřídalo chaotické sdělování různých, 
často zcela osobních názorů a pocitů. Lidé 
měli konečně možnost svobodně promluvit, 
kritizovat, tak toho bohatě využívali. Bohužel 
ne každá kritika byla konstruktivní a slušná, 
na své si přišly i anonymy. Události měly 
tak rychlý spád, že člověk nestačil všechno 
sledovat a stihnout. Vždyť zrovna 7.12. se 
současně se shromážděním v Sigmě konala 
v sále Kulturního domu konference ROH a 
po jejím ukončení hned následovalo plenární 
zasedání MNV. Kromě toho všechny ty 
zajímavé články z novin, zprávy v rozhlase a 
televizi. Všechno se nás nějak týkalo, všechno 
nás najednou zajímalo.

Na jednání OF Sigma 11.12. bylo rozhodnuto 
rozšířit působnost OF i na obec. První jednání 
místního OF se uskutečnilo 13.12. a hned 
14.12. zahájilo jednání s představiteli naší 
obce – MNV. Programové prohlášení bylo 
zveřejněno v místním rozhlase a uveřejněno 
v Klapce. U Nákupního střediska, v prodejně 
na OM a v prodejně v Zábřehu byly umístěny 
vývěsní tabule a informační schránka, kam 
mohli občané dávat dotazy a připomínky.

Na 20.12. bylo svoláno první veřejné 
shromáždění Občanského fóra občanů 
naší střediskové obce, na kterém byl zahájen 
otevřený dialog mezi občany, MNV a OF. 
Velký sál KD byl obsazen do posledního 
místečka. Z celého průběhu shromáždění 
byl pořízen zvukový záznam, který by měl 
s odstupem času prověřit, jak byla přání, 
myšlenky a slova proměněna v činy. 

Nastal čas Vánoc, tak odlišný ve svých 
přáních od těch minulých. Všichni jsme získali 
dar nejcennější – svobodu. V posledním týdnu 
v roce se odehrály ty nejdůležitější změny 
v naší republice: zrušení monopolu jedné 
strany, nová vláda národního porozumění a 
nový, všemi žádaný prezident Václav Havel. 
Rok 1989 nás opouštěl důstojně a se ctí a 
do nového roku jsme vykročili s nadějí, že 
svobodné volby v roce 1990 nám zajistí tak 
dlouho odpíraný život ve svobodném a 
demokratickém státě.

 Hilda Šťotková

SAMETOVÁ REVOLUCE V NAŠÍ OBCI (dle kroniky 1989)



Planeta Mars obíhá kolem Slunce jako nej-
bližší soused Země po vnější dráze jednou za 
687 pozemských dní. Země jako planeta bliž-
ší Slunci obíhá uvnitř Marsovy dráhy rych-
leji, takže se vždy po dvou letech a asi dvou 
měsících ocitne na spojnici Slunce a Marsu. 
Tehdy Mars vidíme na opačné straně oblohy 
než Slunce – říkáme, že je pro nás v opozici 
se Sluncem. V té době se obě planety k sobě 
nejvíce přibližují.

V roce 2010 dojde k takovému přiblížení 
29.ledna a Mars bude po celý leden a únor ve 
velmi dobrém postavení pro jeho pozorování. 
Nebude sice tak blízko k Zemi jako při vel-
ké opozici v roce 2003 (56 mil. Km), ale zato 
bude od večera po celou noc zářit  vysoko 
na obloze. V době okolo opozice se jasností 
přiblíží jasnosti planety Jupiter, a svým ne-
zaměnitelným narudlým zbarvením se stane 
dominantním tělesem na obloze.

Mars má zhruba poloviční průměr než 
Země a také atmosféru, tvořenou z velké čás-
ti oxidem uhličitým a jen nepatrným množ-
stvím kyslíku se stopami vodních par. Povrch 
tvoří skála, kamení a suchý sypký písek zbar-
vený oxidy železa do typické narudlé barvy. 
Sklon Marsovy rotační osy se téměř shoduje 
se sklonem osy Země. Na planetě se proto 
podobně jako na Zemi střídají roční období – 
jen vzhledem k delší oběžné době Marsu trvá 
každá z nich kolem poloviny našeho roku.Ro-

tace Marsu je také téměř shodná jako u Země 
a trvá 24 hodin a 39 a půl minuty. Dnes již 
víme, že v minulosti byla na Marsu tekoucí 
voda, hustší atmosféra a také teplejší klima. 

V dalekohledu Mars vidíme jako žlutočer-
vený kotouček s několika temnými a jasnými 
skvrnami. V některých letech je patrná i bílá 
polární čepička. Často jsou pozorovatelné na 
povrchu větrné bouře, které jako rozmazané 
bubliny zahalují rozsáhlá území. Detailnější 
pohled a většinu poznatků přinesly až kos-
mické sondy, kterých se k Marsu vydalo té-
měř 50.

Mars má také 2 měsíce nazvané Phobos a 
Deimos nepravidelného tvaru tvarem připo-
mínající brambory. Jsou  jen velmi malé a ze 
Země nepozorovatelné. Větší Phobos má nej-
větší rozměr okolo 27 km, menší Deimos jen 
15 km. Se vší pravděpodobností jde o zachy-
cené planetky tvz asteroidy.

Bude-li mít kdokoli zájem se podívat na 
Mars dalekohledem, je možno využít hvěz-
dárny astronomického kroužku. Pozoruje se 
každý pátek večer za příznivého počasí. V 
lednu od 17 hodin, v únoru od 17.30 hod. 
Kromě planety Mars se později ještě přidá 
ještě Saturn a o něm si povíme zase příště. 

Za astronomický
kroužek F.Gaidečka

v roce 2009 začala platit novela zá-
kona o pozemních komunikacích, kte-
rá mimo jiné přenáší zodpovědnost za 
úraz na chodníku na jeho vlastníka, 
kterým je ve většině případů obec.

Novela byla v médiích prezentována 
především jako povinnost obcí odklízet 
z chodníků sníh. A přitom tato povin-
nost není v zákoně vůbec výslovně zmí-
něna. Pouze se přenáší zodpovědnost za 
majetek a škody na něm způsobené na 
toho, komu patří.

Začalo zimní období, kdy tato pro-
blematika nabývá na významu více než 
v jiných obdobích roku. Naše město se 
od problému neobrací zády. Máme vy-
pracován harmonogram zimní údržby 
místních komunikací, který řeší odklí-
zení sněhu na chodnících a místních 
komunikacích postupně od nejdůležitěj-
ších po méně frekventované. 

Je zcela zřejmé, že ani při nasazení 
veškeré techniky a lidí není možné, aby 
chodníky byly uklizeny v celém městě 
najednou nebo v krátkém časovém úse-
ku. 

V našem městě přetrvává chvályhod-
ná tradice, kdy lidé zametají chodníky a 
odklízejí sníh před svými nemovitostmi. 
Prosíme proto tyto zodpovědné občany, 
aby pochopili situaci pracovníků města a 
dle svých možností se do odklízení sně-
hu i nadále zapojili. 

Děkujeme.

MARS V OPOZICI

Planeta mars s jižní polární čepičkou při 
velké opzici v srpnu 2003 - foto Hublův kos-
mický teleskop 

  Detailní snímek velkého kaňonu pořízený 
z oběžné dráhy Marsu sondou Viking

Vážení občané,

Tak jako každoročně, tak i letos 
3.prosince proběhla návštěva našich 
spoluobčanů, kteří v současné době po-
bývají v domovech seniorů. 

Každému z nich byl předán dárko-
vý balíček s novoročním přáním pana 
starosty Martina Štefka.Očividně bylo 
vidět, že všichni byli naši návštěvou po-
těšeni a už teď se těší na setkání s námi 
v příštím roce.

  
MěÚ Dolní Benešov

odbor vnitřních a sociálních věcí

NÁVŠTĚVA  
DOMOVŮ  
SENIORŮ

Dne 23.11.2009 byl většinou členů 
Klubu rodičů při ZŠ v Dolním Benešo-
vě odhlasován rozpad  tohoto občan-
ského sdružení.

Děkujeme za Vaši přízeň v krásných 
letech 2006 –2009. 

Členové KR

OZNÁMENÍ



„ŽIJEME V DOLNÍM BENEŠOVĚ 2010“
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Cvičení jógy má v Dolním Benešově dlouhou tradici. Již začátkem 90. 
let dojížděl do kulturního domu pan Vícha, který se józe věnoval až do 
konce svého života. Byl jejím velkým propagátorem, zastáncem zdra-
vého životního stylu a své názory také publikoval v Dolnobnešovském 
zpravodaji.

Paní Terezie Slovíková – dlouholetá příznivkyně jógy nám poslala člá-
nek, který nyní otiskujeme.

Svými asánami nám vracejí pružnost páteře, uvolňují svaly, oživují orgá-
ny a nervová centra. Čili nám přinášejí pružnost, klid a duševní pohodu.

Mez významná cvičení patří dechová cvičení. Dýchat pomalu znamená 
žít dlouho a v dobrém zdraví. Vdech se skládá ze třech částečných fází. 

a) abdominální – dýchání brániční
b) kostální – dýchání roztažením žeber
c) klavikulární – dýchání hrudní
Plíce rozvíjejí oživovacím vzduchem  70 miliónů plicních sklípků, jenž 

– podle všeho – každý  z nás vlastní. Bránice má k dispozici svaly, jenž 
patří k nejsilnějším v lidském těle.

Pohyby bráničního pístu nahoru a dolů způsobují účinnou masáž břiš-
ních orgánů. Vyprazdňují se játra, žlučník vylučuje žluč ve správném ryt-
mu. Slezina, žaludek, slinivka břišní a celé zažívání má zlepšenou funkci.

Veškeré organické a funkční poruchy, působící nemoci, jsou ovlivnitel-
né a léčitelné vědomým dýcháním. Bronchitici a astmatici jsou vždy lidé 
nedostatečně dýchající.

Začněte svůj den několika hlubokými pomalými, tichými dechy na po-
steli, během několika minut mezi probuzením a vstáváním. Večer ať vám 
správné dýchání slouží jako ukolébavka.

Když se s tělem nic nedělá, tak se v něm nic neděje. 
Díky józe je snadné zůstat zdráv,stačí změnit některé nesprávné a při-

tom běžné návyky.
 

Jóga znamená péči o své tělo

Mažoretky Excelent-mini z Dolního Benešova křtily 21. 11. 2009 s 
oblíbenou dětskou zpěvačkou Míšou její nové CD. Celý program nesl 
název podle právě jejího nového CD, a to „Minidiskotéka v džungli“. 
Tato minidiskotéka pro nejmenší proběhla v KD v Dolním Benešově.

Skupina Excelent-mini již delší dobu spolupracuje s Míšou Růžič-
kovou. Natáčela spolu už několik videoklipů, které jste měli možnost 
také shlédnout na ČT1 v pořadu Dobré ráno.

Nedávno jsme dotočili další videoklipy. Nyní vyšli také na zbrusu 
novém DVD. (Cvičení s Míšou) Spolupráce pokračuje i nadále. Díky 
této nové příležitosti děvčata ze skupiny Excelent-mini získala opět 
spoustu nových zkušeností. Poznala jaké je natáčet videoklipy, stát 
před kamerou, ....a poté se vidět v televizi.

Sál Kulturního domu v Dolním Benešově byl zcela naplněn. S účin-
kujícími děvčaty zde bylo celkem přes šestset diváků. Po celou dobu 
panovala pěvecká, taneční a skvělá atmosféra. Děti v sále tancovaly, 

zpívaly a užívaly si minidiskotéku. Na podiu vystupovala naše děvčata 
v pestrých kostýmech. Skvělým doplňkem této show byla i souhra ba-
revných světel a světelných efektů. Jedním z hostů byl Hopsalín, také 
zpíval a tancoval s Míšou. Hlavním hostem a kmotrem nového CD 
byl známý a oblíbený zpěvák Jaromír Nohavica, jenž si také    s dětmi 
zazpíval. Na závěr celé akce pokřtil dětským šampaňským nové CD. 
Následoval konfetový ohňostroj. Všem dětem na podiu, ale i v sále se 
rozlývalo dětské šampaňské. Všichni si společně s Míšou, Hopsalínem 
a Jaromírem Nohavicou na oslavu tohoto CD slavnostně připili.

Na náš e-mail mažoretek přišla spousta děkovných dopisů, což nás 
potěšilo a udělalo nám obrovskou radost. Děkujeme všem za přízeň.

Poděkování patří Městu Dolní Benešov a Kulturnímu domu v Dol-
ním Benešově, ochotným rodičům.....ale hlavně právě vám, kteří jste 
přišli s dětmi, bavili se, tancovali s námi a vytvořili tak báječnou at-
mosfétu. 

Děkujeme. 
Michaela Kristová 

KŘEST CD MÍŠI RŮŽIČKOVÉ 
V DOLNÍM BENEŠOVĚ

„ … mnoho štěstí v novém roce, také zdraví“,  atd., atd. Takových 
a podobných přání jste jistě v současných dnech slyšeli mnoho. A já 
ještě dodávám – Přeji vám také mnoho pěkných knih a schopnost 
je číst, protože tato schopnost, věřte nebo ne, se musí, stejně jako 
jiné schopnosti, pěstovat a opatrovat, jinak se ztrácí. Aby se vám to 
nestalo, navštivte naši městskou knihovnu. Čeká tady na vás opět 
mnoho nových knih :

Naučná literatura pro dospělé:
Guinness Word, Zdral, W.: Hitler a jeho neznámí příbuzní, Kaiser, 

G.: Katyň - státní zločin – státní tajemství, Pes a jeho řeč, Hugh, Th.: 
Heinrich Himmler-Nepravděpodobná smrt, Drimmer, Fr.: Panop-
tikum bizarnosti, Dva diktátorovy pády, Polské tažení, Sladkovodní 
rybaření.

Beletrie pro dospělé:
Cimický, Jan: Smrt básníka, Peyramaure,P.: Babylonské řeky,  

Wassermann: Vládkyně dvojí země, Kajdoš, V.: Invaze z vesmíru, 
Koonz, D.: Manžel, Falconer, C.: Lovci perel, Hawke, R.: Ďábel v uli-
cích, Booth, St.: Desátá panna, Parker, Rob.B.: Drobné mince, Green,  
J.:  Druhá šance, Roberts, N.: Měsíční perly.

Naučná literatura pro mládež:
Poskitt,K.: Zlověstné kruhy a jiné zlověstné tvary,  Simpson,P.:  

Artušovské legendy, Lidské tělo, Plemena koní, Příběh objevitelů a 
dobyvatelů, Slovník vybraných děl české literatury.

Beletrie pro mládež :
Stine, M.: Dvě z jednoho těsta, Harrison, E.: Léto po maturitě, Loc-

kerová, M.: Zvířátka kolem nás, Awdry,P.: Kolik je hodin ? Tichá, M.: 
Když jsem husy pásala..,  Moje auto, Hawsley,K.: Zvířátka v džungli, 
Čulmanová, L.: Tučňák v ZOO, Vondrovic,k.: Helikoptéra Hanička.

Na shledanou s vámi se těší
Jana Güntherová, vedoucí Městské knihovny Dolní  Benešov 

 MĚSTSKÁ KNIHOVNA  



SPOLEČENSKÁ KRONIKASPOLEČENSKÁ KRONIKA
Novomanželům 
blahopřejeme

Martin Řehánek, Dolní Benešov a Michaela 
Bláhová, Dolní Benešov

Richard Husovský, Dolní Benešov a Denisa 
Harasimová, Dolní Benešov

Malé vítáme a rodičům
blahopřejeme

Vít Bouchala, Zábřeh
Veronika Albrechtová, Zábřeh
Matyáš Palovský, Dolní Benešov
Patrik Hemzal, Dolní Benešov
Vendula Vitásková, Dolní Benešov
Laura Wiltschová, Zábřeh

Jubilantům přejeme hodně 
zdraví a spokojenosti

75 let 
Arnošt  Pavlenka, Dolní Benešov

85 let 
Olga  Kozlová, Dolní Benešov

Budeme na Vás 
vzpomínat …

Josef Janecký, Zábřeh
Valter Harasim, Zábřeh
Oldřich Švarc, Dolní Benešov
Ladislav Král, Dolní Benešov
Hildegarda Patschková, Zábřeh

Tyto události zveřejňujeme pouze se 

souhlasem:

*   snoubenců při uzavření manželství

*   rodičů při narození dítěte

*   jubilantů nebo rodinných přísluš-

níků při významném jubileu (70, 75, 80, 

85, 90 a více)

 *   pozůstalých při úmrtí

Uzávěrka dalšího čísla zpravodaje je 

k 10.02.2010.

Bližší informace na MěÚ Dolní Bene-

šov – matrika – tel.: 553 651 285, kl. 18  

matrikářka

Rok 2009 byl pro šachový klub TJ MSA Dolní Benešov velmi 
úspěšný a ve více než šedesátileté  historii klubu může být tento rok 
považován za nejlepší.

Počátkem roku začal velmi povedeným společenským plesem 
šachistů česko-polský projekt GENS UNA SUMUS - Jsme jedná 
rodina, na  který získala TJ MSA grand z Evropské unie, z fondu 
mikroprojektů Euroregionu Silesia. Ve spolupráci s OPP Rydultowy 
a pod heslem „překračujeme hranice“, pokračovaly společné šacho-
vé tréninky mládeže střídavě v Polsku a u nás v Dolním Benešově. 
V březnu pak uspořádal náš klub v kulturním domě mezinárodní 
mistrovství školních družstev Euroregionu Silesia, kterého se zúčast-
nilo více jak 170 mládežníků z obou stran hranic. V polských Ry-
dultowech se pak uskutečnil turnaj ve Fischerových šachách a v létě 
na náměstí mezistátní zápas Polsko –Čechy, ve kterém zvítězili naši 
šachisté. Vrcholem celého projektu byly v letních měsících dva tý-
denní šachové tábory nazvané “ PRÁZDNINY SE ŠACHY“. Oba se 
uskutečnily v Beskydech. První v polské Brenne a druhý ve Starých 
Hamrech. Všechny akce byly velmi vydařené a přispěly ke sblížení 
našich a polských občanů.

Rok 2009 byl úspěšný i v dlouhodobých soutěžích družstev. Druž-
stvo ŠK TJ MSA Dolní Benešov „A“ vybojovalo na jaře postup do 2. 
ligy a „C“ družstvo postup do krajského přeboru. Takže v současnos-
ti již máme v soutěžích dospělých 6 družstev ! „A“ v 2. lize, „B“ a „C“ 
v krajském přeboru, „D“ v krajské soutěži, „E“ v okresním přeboru a 
„F“ v okresní soutěži. Touhle statistikou se nemůže pochlubit žádný 
jiný šachový klub v kraji.

Dolnobenešovští šachisté se zúčastňovali v průběhu roku několika 
turnajů, na kterých zaznamenávali střídavé úspěchy. Několik turnajů 
i sami pořádali. Ten největší byl již 23.ročník Memoriálu K. Osman-
číka, kterého se zúčastnilo rekordních 165 hráčů ze tří států.

Největší úspěchy jsme ale zaznamenali v mládežnickém šachu. Ju-
niorské družstvo ve složení Tadeáš Kriebel, Pavel Rakús, Miroslav 
Suchánek a Michal Vavřínek se stalo v Havlíčkově Brodě Mistry ČR 
v rapid šachu pro rok 2009. Tadeáš Kriebel zde ještě navíc vybojoval 
bronzovou medaili v jednotlivcích. A byl to právě Tadeáš Kriebel, 
který v roce 2009 nejvíce proslavil náš klub a naše malé město. V 
březnu obsadil na Mistrovství ČR mládeže v praktickém šachu 3. 
místo, a to mu zajistilo reprezentační start na Mistrovství EU do 14 
let. V září pak v rakouském Murecku senzačně vybojoval titul nej-
lepšího šachisty do 14 let ze států Evropské unie ! Tadeáš se tímto 
úspěchem zapsal mezi nejsledovanější šachové talenty naší repub-
liky, kterou v listopadu reprezentoval na Mistrovství světa mláde-
že v turecké Antalyi. Tam si ve své věkové kategorii změřil síly se 
150 nejlepšími  šachisty z 88 zemí světa. I když turnaj nevyšel úplně 

DOLNOBENEŠOVŠTÍ ŠACHISTÉ ZAŽILI 
VELMI ÚSPĚŠNÝ ROK

podle představ, tak 31. místo na světě v této silné konkurenci je pro 
dolnobenešovského rodáka určitě příslibem do budoucna. Největ-
ším individuálním úspěchem tohoto talentovaného juniora bylo v 
tomto roce 2. místo na mezinárodním turnaji dospělých ze série 
CZECH TOUR- FIDE OPEN Liberec 2009, kde za sebou nechal ně-
kolik mezinárodních mistrů ! 

Sportovní úspěchy a medaile z různých turnajů sbírali i další mlá-
dežníci z ŠK TJ MSA Dolní Benešov – Marek Janoš, Pavel Gemsa 
a trojice dívek Monika Bělková, Tereza Gemsová a nejmladší talent 
Kateřina Anna Janošová. Mezi největší úspěchy patří celkové 2.mís-
to Marka Janoše v seriálu turnajů krajských přeborů do 10 let a jeho 
11. místo na Mistrovství ČR mládeže do 10 let.

Všechny výsledky, články, komentáře a fotky k jednotlivým ak-
cím najdete na stránkách šachového klubu TJ MSA Dolní Benešov:   
http://sachy-msa.dolnibenesov.net/ .

    Radomír Vavřínek

Šachista  T. KrieblŠachista  T. Kriebl



Věříme, že i v novém roce se v Dolním Benešově uskuteční široké 
spektrum kulturních, společenských a vzdělávacích akcí. Na těchto 
akcích se významnou měrou podílejí kromě kulturního domu také 
jiné spolky a sdružení (Základní škola, Základní umělecká škola, 
spolky, umělecké agentury, společenské složky, jednotlivci atd.). 

Je škoda, že zanikl velmi aktivní Klub rodičů, který organizoval 
skvělé akce pro děti a mládež. Za svou dosavadní činnost si zaslouží 
velké poděkování a uznání. Budeme věřit, že svou činnost obnoví ke 
spokojenosti především dětí a jejich rodičů. V případě, že máte jaký-
koliv nápad, jak rozšířit nabídku kulturních akcí ve městě, obraťte se 
na nás a společně můžeme vaše nápady uvést do života.

Jubilejní 20. ročník setkání zdravotně postižených spoluobčanů Mo-
ravskoslezského kraje je uskutečnil pod tradičním názvem Děti dětem 
první středu v prosinci. Schopný tým lidí kolem Mgr. Josefa Hartoše 
připravil pro účastníky kulturní program (Pavel Novák ml, Karava-
na, Tomino), bohaté občerstvení, ale především skvělou předvánoční 
náladu. Přišla i řada ohlasů a poděkování od vedoucích jednotlivých 
ústavů s přáním, ať se určitě i v roce 2010 uskuteční. Součástí akce byla 
také výstava fotografií mladého fotografa Imricha Vebera v galerii na 

chodbě v prvním poschodí KD, 
kde představil každodenní život 
klientů v opavském Marianu.

V druhém čísle Vlastivěd-
ných listů, které vydává opavská 
Matice slezská se otištěn roz-
sáhlý článek o významném slez-
ském sochaři Josefu Obethovi. 
Text je zaměřen a osud pomníků 
obětem 1. světové války. Kromě 
pomníků realizovaných v Opa-
vě, Dolní Moravici, Melči, Dív-
čím Hradě, Loučné na Desnou, 
Vápenné, Mnichově u Vrbna, je 
věnována pozornost pomníku 
v Dolním Benešově a jeho osu-
dech. Všem zájemcům o historii 
a umění doporučujeme k pře-
čtení. 

INFORMACE Z KULTURY

Děti dětemDěti dětem

Výstava fotografií ImrichaVeberaVýstava fotografií ImrichaVebera

Neděle 3.1.  16 hod.
Novoroční koncert v kulturním domě, účinkuje Kobeřanka a 
dětský pěvecký sbor 

Pátek 8.1.
Myslivecký ples

Sobota 9.1.
Jubilejní setkání členů MDO

Neděle 10.1. v 16 hod.
Slavnostní koncert velkého dechového orchestru s významnými 
hosty z Rybniku (Polsko)

Sobota 23.1.
Reprezentační ples MSA

Pátek 29.1.
Městský reprezentační ples  (hraje Dolband, Prajzovanka, 
cimbálová muzika Sekeráše, DJ Malchárek, kulturní program atd.

Leden
V jednání koncert Jarka Nohavici

Sobota 6.2. 
Ples základní školy

Sobota 13.2.
Hasičský bál

Sobota 20.2.
Maškarní ples pro děti

Středa 24.2.
Divadelní představení pro děti

Neděle 7.3.
Mažoretky Excelnet a hosté 

Pátek 19.3.
XX. Rock and roll ples

STĚŽEJNÍ KULTURNÍ AKCE V ROCE 2010
Kulturní dům Dolní Benešov

Tel.: 553 651159, e-mail kultura@dolnibenesov.cz

MĚSTSKÝ REPREZANTAČNÍ PLESMĚSTSKÝ REPREZANTAČNÍ PLES



Neděle 21.3.
Jarní koncert – Kobeřanka a Prajzovanka

Sobota 27.3.
Velikonoční koncert MDO k 35. výročí založení orchestru

Neděle 4.4.
Velikonoční zábava

Pátek 9.4.
Koncert No Name

Sobota 10.4.
Tradiční setkání seniorů

Sobota 17.4.
Šachový turnaj mládeže

Středa 21.4.
Divadlo pro děti

Pátek 23.4.
Společenské setkání SPCCH

Sobota 24.4.
Rockové velikonoce

Sobota 24.4.
Rybářské závody na Kamenci

Neděle 9.5.
Kulturní program ZUŠ ke Dni matek

29.-30.5. 
XX. Hudební jaro na Hlučínsku – jubilejní mezinárodní 
přehlídka mládežnických dechových orchestrů a mažoretek

Úterý 1.6.
Hrdý Budžes – divadelní představení reprízované pro velký zájem 
diváků

Sobota 5.6.
Dětský den na Kamenci

Neděle 6.6.
Den dětí, pořádá ZŠ v zámeckém parku, od 14.30 hod.

Sobota 12.6.
Dobrodružná stezka pro děti

Pondělí 16.6.
Členská schůze SPCCH

Čtvrtek 17.6.
Výjezdní zasedání SPCCH

Sobota 19.6.
OMA – OPA tour (pořádají mažoretky Exelent)

Sobota 26.6.
Den otevřených dveří – pořádají hasiči

Červenec – srpen
Karnevaly na zámku

Dolnobenešovská štika, přehlídka malých dechových orchestrů 
Na Rynku

Pátek 2.7.
Benátská noc na Kamenci – pořádají rybáři

Sobota 3.7.
Železný Prajzák a karneval na zámku

Pátek 30.7.
Soutěž a karneval na zámku – pořádají hasiči

13.-15.8. 
Výstava drobného zvířectva – areál chovatelů

Sobota 21.8.
Železný hasič – 2. ročník sportovně společensnké akce na rynku a 
v areálu zámku

Pátek 27.8.
Táborák na hrázi k ukončení prázdnin

Sobota 28.8.
Benátská noc na Kamenci – pořádají rybáři

Neděle 29.8.
Hrátky u táboráku v areálu chovatelů – pořádají SPCCH

Sobota 4.9.
Pivní slavnosti na rynku

Středa 8.9.
Zahájení kurzu společenského tance a výchovy

Sobota 11.9.
Poděkování za úrodu – pořádá farnost v Dolním Benešově

Sobota 18.9.
Šachový turnaj K.Osmančíka

Pondělí 20.9.
Členská schůze SPCCH

Sobota 25.9.
Podzimní koncert MDO  

Sobota 25.9.
Rybářské závody na Kamenci

Pondělí 4.10.
Šachový turnaj SPCCH

Pátek 15.10.
Půlkolona kurzu společenského tance

Neděle 17.10.
Podzimní koncert MDO

Pátek 22.10.
Setkání seniorů I

Sobota 23.10.
Společenské setkání odborářů

Září
Drakiáda na Kolovoratě, pořádá Klub rodičů 

Krajská výstava psů, hřiště MSA

Říjen
Lampiónový průvod, Heloween 

Pátek 5.11.
Setkání seniorů II

TRADIČNÍ SETKÁNÍ SENIORŮTRADIČNÍ SETKÁNÍ SENIORŮ

SSETKÁNÍ SENIORŮETKÁNÍ SENIORŮ
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Sobota 13.11.
DOLBANDový koncert s přáteli a tancem

Pátek 19.11.
Setkání s přáteli – pořádá SPCCH

Sobota 20.11.
Křest CD, DVD Míša a mažoretky Excelent a hosté

Neděle 21.11.
Školní akademie

Pátek 26.11.
Taneční závěrečná

Neděle 28.11. v 16 hod.
I. Adventní koncert v kostele sv. Martina

Sobota 4.12.
Předvánoční setkání firmy ISOTRA

Středa 8.12.
Děti dětem, setkání zdravotně postižených spoluobčanů

Sobota 15.12.
Mikulášská diskotéka pro děti, v KD pořádá Klub rodičů

Neděle 5.12. v 16. hod.
II. Adventní koncert v kostele sv. Martina

Neděle 12.12. v 16 hod.
III. Adventní koncert v kostele sv. Martina

Neděle 19.12. v 16.30 hod.
Vánoční koncert

Pondělí 20.12.
Slavnostní schůze SPCCH

Sobota 25.12
Štěpánská zábava,   

Sobota 1.1.2011 v 0.30hod.
Setkání občanů na rynku

Mezi další akce patří komorní koncerty v obřadní síni, 
výstavy, karnevaly, diskotéky, posezení na rynku, filmové 
projekce atd. Po dojednání termínů budou zveřejněny na 
webových stránkách i ve zpravodaji.

ADVENTNÍ KONCERTYADVENTNÍ KONCERTY

ADVENTNÍ KONCERTYADVENTNÍ KONCERTY

TRADIČNÍ VÝLOV RYBNÍKA NEZMARTRADIČNÍ VÝLOV RYBNÍKA NEZMAR


